
Avfall – har din renhållningschef 
berättat?

 Från och med januari 2022 har kommunen ansvar att samla in 

returpapper. Kostnaden ska tas på avfallstaxan.

 Kommunerna har erbjudande att köpa ”Pressretur” 

Nu pågår utredning på miljödepartementet.

 Sannolikt får kommunerna ansvar att samla in även förpackningar, glas etc

 I teorin ska producenterna betala kommunerna för det

Regeringen tar beslut om detta som förordning

 Trots att det har stor praktisk och ekonomisk betydelse för kommunerna

 Avfall Sverige driver kommunal insamling med full 

kostnadstäckning



Kostnader, ett resonemang mellan 
tummen och pekfingret

 För några år sedan var den totala kostnaden för insamling av 

papper och förpackningar ca 2 miljarder:

 1 miljard för FTI (förpacknings- och tidningsinsamlingen)

 1 miljard för bostadsrätter (som ordnar egen insamling frivilligt)

Om varje kommun får ansvar för insamling skulle man kunna tro att 

den totala kostnaden blir märkbart mer än 2 miljarder.

 Är det sannolikt att producenterna kommer betala mer till kommunerna än 

vad det skulle kosta för dem att göra det själva?

 Förmodligen kommer inte alla kommuner inte få betalt vad det kostar



Det kanske går jättebra, men:

 Icke kostnadstäckning

 kostnaden får tas på skatt eller avfallstaxa

Detaljstyrning från miljödepartementet (närhet och insamlingsmål)

 ökar kostnader ytterligare

 Egen förvaltning (anställa, köpa bilar, teckna kontrakt) eller 

upphandla

 Dyra anbud, speciellt i kommuner med mycket gleshet 

Hur ställer sig er politik till detta?


